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Protokół Nr XLII/2018  

z sesji Rady Miejskiej w Rzepinie, 

 która odbyła się w dniu 28 marca 2018r. o godz. 12:30 

 w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Rzepinie 

 

Pkt 1. Sprawy regulaminowe: 

 

Pkt 1.1. otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

 

Pan Andrzej Pych Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Rzepinie otworzył XLII 

zwyczajną sesję VII kadencji Rady Miejskiej w Rzepinie witając wszystkich przybyłych. Na 

podstawie listy obecności w sesji udział bierze 13 radnych, w związku z czym Rada jest władna 

do podejmowania prawomocnych decyzji, poinformował Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

w Rzepinie. (lista obecności radnych i gości stanowi załącznik nr 1 i nr 2 do niniejszego 

protokołu). 

  

Pkt 1.2. Zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad. 

 

Pan Andrzej Pych Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się z zapytaniem, czy 

radni mają jakieś uwagi, bądź inne propozycje do przedstawionego w zawiadomieniu o sesji 

porządku obrad.  

 Radni nie wnieśli uwag i innych propozycji do przedstawionego porządku obrad sesji. 

Natomiast Zastępca Burmistrza Rzepina Pan Krystian Pastuszak zwrócił się z prośbą, by do 

porządku obrad sesji wprowadzić dodatkowe dwa projekty uchwał 8.5. w sprawie 

pozostawienia bez rozpoznania skargi na działalność Burmistrza Rzepina oraz projektu 

uchwały 8.6. w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 

  

 „Za” wprowadzeniem do porządku obrad projektów uchwał 8.5. w sprawie  

pozostawienia bez rozpoznania skargi na działalność Burmistrza Rzepina oraz projektu 

uchwały 8.6. w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu głosowało 13 radnych - 

jednogłośnie.  
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Pkt 1.3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

1.Sprawy regulaminowe: 

   1.1.otwarcie sesji i stwierdzenie kworum, 

   1.2.zgłoszenie uwag i poprawek do porządku obrad,  

   1.3.przedstawienie porządku obrad, 

   1.4.przyjęcie protokołu z sesji zwyczajnej odbytej w dniu 28.02.2018r.    

2.Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Rzepin za 2017r. 

3.Sprawozdanie z realizacji Gminnego  Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Rzepin za 2017r. 

4.Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz o podejmowanych 

działaniach zmierzających do poprawy bezpieczeństwa na terenie gminy Rzepin. 

5.Informacja na temat ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy Rzepin. 

6.Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2017. Ocena zasobów 

Ośrodka Pomocy Społecznej. 

7.Sprawozdanie Burmistrza Rzepina o pracy między sesjami. 

8.Podjęcie uchwał w sprawie: 

8.1.zmiany uchwały budżetowej, 

8.2.podziału miasta i gminy Rzepin na stałe okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, 

numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, 

8.3.podziału miasta i gminy Rzepin na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic 

oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 

8.4.ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2018 

oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i 

zakłady kształcenia nauczycieli, 

8.5.pozostawienia bez rozpoznania skargi na działalność Burmistrza Rzepina, 

8.6. zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 

9.Interpelacje, wnioski, zapytania i  sprawy różne. 

10.Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje, wnioski, zapytania i sprawy różne.   

11.Zamknięcie sesji.            

  

„Za” przyjęciem ww. porządku obrad głosowało 13 radnych – jednogłośnie. 
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Pkt 1.4.przyjęcie protokołu z sesji zwyczajnej odbytej w dniu 28.02.2018r.    

 

„Za” przyjęciem protokołu z sesji zwyczajnej odbytej w dniu 28.02.2018r. głosowało 

13 radnych – jednogłośnie. 

 

Pkt 2. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Rzepin za 2017r. 

 

 Pani Ewa Sierant-Lipnicka Pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów alkoholowych 

przedstawiła pokaz multimedialny informując jednocześnie, że działania realizowane były 

spójnie z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi a także z 

Narodowym Programem Zdrowia. W roku 2017 mieszkańcy Gminy Rzepina wydali na alkohol 

ponad 11 mln zł. Zadania jakie zostały zrealizowane w tym programie to między innymi:  

- zwiększenie pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od alkoholu 

oraz członków ich rodzin, 

- udzielenie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe pomocy psychologicznej, 

społecznej i prawnej, w ramach tego zadania prowadzona jest świetlica opiekuńczo-

wychowawcza w Publicznej Szkole Podstawowej w Kowalowie. Gmina sfinansowała również 

dla 35 dzieci wypoczynek letni nad morzem z programem profilaktycznym. 

- prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych, w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym 

prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, 

- wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej rozwiązywaniu 

problemów alkoholowych. 

 

Pkt 3. Sprawozdanie z realizacji Gminnego  Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 

Gminie Rzepin za 2017r. 

 

 Panie Ewa Sierant-Lipnicka również przedstawiła prezentację multimedialną na 

powyższy temat, pokrótce informując, że zadania realizowane w ramach Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w 2017 w Gminie Rzepin to: 

- zwiększenie dostępności terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych i osób 

zagrożonych uzależnieniem oraz udzielanie rodzinom, w których występują problemy 

narkomanii pomocy psychospołecznej, 
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- prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz szkoleniowej w 

zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w szczególności dla dzieci i młodzieży. 

 

Pkt 4. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz o podejmowanych 

działaniach zmierzających do poprawy bezpieczeństwa na terenie gminy Rzepin. 

 

 Komendant Komisariatu Policji w Rzepinie Pan Ryszard Świerczek przedstawił 

informacje o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego oraz o podejmowanych działaniach 

zmierzających do poprawy bezpieczeństwa na terenie gminy Rzepin. 

 Stan etatowy na dzień dzisiejszy to 18 osób, brakuje 2 osób do uzupełnienia wolnych 

wakatów. 

 W 2017r. na terenie Gminy Rzepin ujawniono łącznie 1080 wykroczeń natomiast w 

roku 2016 ujawniono 1674 wykroczeń. tak znaczny spadek spowodowany jest tym, iż w latach 

poprzednich jednostki policji w kraju w tym również Komisariat Policji w Rzepinie otrzymały 

do prowadzenia wykroczenia ujawnione przez Straże Miejskie, które utraciły uprawnienia w 

zakresie prowadzenia wykroczeń ujawnionych za pomocą fotoradarów. Jednym z elementów 

oddziaływania na poczucie bezpieczeństwa obywateli jest widoczność funkcjonariuszy policji 

pełniących służbę w miejscach zagrożonych. Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom 

mieszkańców Rzepina i Gminy Rzepin, z miesiąca na miesiąc systematycznie kierowano do 

służby patrolowej i obchodowej jak największą liczbę policjantów często pełniących służbę z 

podmiotami poza policyjnymi tj. Straż Ochrony Kolei oraz  Straż Leśna. W roku 2017 

przeprowadzonych zostało 1819 interwencji, natomiast w roku 2016 liczba ta wynosiła 2062. 

W roku 2017 w Komisariacie Policji w Rzepinie w ramach działań mających na celu 

zapobieganie przestępczości i demoralizacji wśród młodzieży policjanci przeprowadzili szereg 

spotkań w szkołach podstawowych, gimnazjalnych jak i ponadgimnazjalnych. 

 Następnie Pan Komendant Komisariatu Policji w Rzepinie wraz z mł. asp. Katarzyną 

Kasik przedstawił prezentację multimedialną na w/w temat. 

 Na zakończenie Komendant Komisariatu Policji w Rzepinie złożył podziękowania dla 

Panów Burmistrzów oraz Radzie Miejskiej w Rzepinie za okazaną pomoc w każdej sytuacji, 

szczególnie za pomoc finansową na dodatkowe służby dla policjantów, na radiowozy oraz na 

nagrody dla policjantów. 

  Burmistrz Rzepina Pan Sławomir Dudzis zabrał głos w powyższym temacie dziękując 

Radzie Miejskiej w Rzepinie za okazaną pomoc dla rzepińskiej Policji jak również podziękował 
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Komendantowi Ryszardowi Świerczkowi i całemu zespołowi rzepińskiej Policji za 

wykonywaną pracę. 

 Radny Jarosław Dudzis zadał pytanie dotyczące ilości zatrzymanych cudzoziemców, 

oraz czy występują problemy w uzyskaniu danych osobowych za granicą. 

 Komendant Komisariatu Policji odpowiedział, że były 3 przypadki zatrzymań 

cudzoziemców, którzy nielegalnie przekroczyli granicę i zostali przekazani dla Straży 

Granicznej, natomiast jeśli chodzi o współpracę z służbami zagranicznymi to nie ma żadnych 

problemów, współpraca ta jest na bardzo dobrym poziomie, dodał Komendant. 

 Radny Cezary Nowaczewski zgłosił problem, który związany jest z nadmierną 

prędkością z jaką poruszają się auta po drogach w całej Gminie nie tylko w Sułowie prosząc 

przy tym o zwiększenie kontroli ruchu drogowego, sugerując aby kontrole przeprowadzane 

były autami nieoznakowanymi. 

 Komendant Ryszard Świerczek odniósł się do powyższego problemu informując, że istniej 

przepis, który mówi, że miernikiem prędkości mogą się posługiwać tylko policjanci z Ruchu 

Drogowego, i w związku z tym 4 policjantów zostało skierowanych na szkolenie z zakresu 

Ruchu Drogowego żeby mogli używać takiego miernika. Z informacji jaką Komendant 

otrzymał od Naczelnika Komendy Wojewódzkiej Wydziału Ruchu Drogowego wynika, że w 

maju mają być przydziały samochodów do Ruchu Drogowego i między innymi ma być więcej 

wideorejestratorów. Gdyby taki nieoznakowany wideorejestrator trafił do Komendy 

Powiatowej w Słubicach, to problem zgłoszony przez radnego Cezarego Nowaczewskiego 

zostałby rozwiązany.  

 

Pkt 5. Informacja na temat ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy Rzepin.     

    

 Sprawozdanie Komendanta Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych z Gminy 

Rzepin z działalności jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie Gminy i Miasta 

Rzepin za okres 2017r. i pierwszy kwartał 2018 roku odczytał Kierownik Referatu 

Administracyjno-Gospodarczego i Zarządzania kryzysowego Pan Bogusław Baranowski. 

 Zapewnienie bezpieczeństwa w szeroko rozumianym znaczeniu należy do zadań 

własnych Gminy. Bezpieczeństwo pożarowe Gminy Rzepin jest oparte o sieć Ochotniczych 

Straży Pożarnych. Ochrona przeciwpożarowa polega na realizacji zadań i przedsięwzięć 

mających na celu ochronę życia, mienia lub środowiska przed pożarem, klęską żywiołową łub 

innym zdarzeniem. Zadaniem Komendanta Gminnego OSP jest m. in.: utrzymanie stałej 
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gotowości bojowej jednostek OSP z terenu gminy, współdziałania z samorządem gminy i 

Państwową Strażą Pożarną w zakresie ochrony przeciwpożarowej, prowadzenia działalności 

szkoleniowej, organizowanie ćwiczeń i zawodów, podejmowanie działań w zakresie 

wyposażenia w sprzęt bojowy. Komendant Gminny jest dowódcą jednostek operacyjnych 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu gminy. Dowodzi tymi jednostkami przez 

naczelników. 

 W dalszym ciągu działa w naszej gminie 5 jednostek typu „S" w tym dwie należą do 

Krajowego Systemu Ratownictwa Gaśniczego - OSP z Rzepina oraz OSP z Kowalowa. W 5 

jednostkach skupionych jest 121 druhów w tym 109 członków czynnych. Ponadto do OSP 

należy 4 członków wspierających i 8 członków honorowych. Młodzieżowa Drużyna 

Pożarnicza działa tylko przy Ochotniczej Straży Pożarnej w Rzepinie, skupiając - 8 dziewcząt 

i chłopców. Ochotnicza Straż Pożarna z Rzepina i Kowalowa otrzymały dotację z Ministerstwa 

Spraw Wewnętrznych w kwocie Rzepin 5.518,00 zł oraz Kowalów 10.300,00 zł za którą 

zostało zakupione wyposażenie osobiste strażaka oraz sprzęt ratowniczo - gaśniczy. W tym 

roku wszystkie jednostki złożyły wnioski do Oddziału Zarządu OSP RP w Zielonej Górze o 

dofinansowanie wyposażenia osobistego strażaka oraz sprzętu ratowniczo - gaśniczego. 

 Pozostałe brakujące wyposażenie nie objęte dotacjami należy zakupić ze środków 

finansowych gminy. W roku ubiegłym jednostki zniszczyły dużo sprzętu gaśniczego oraz 

zużyły wszystkie środki pianotwórcze w czasie licznych i trudnych akcji gaśniczych. A przy 

usuwaniu skutków wypadków drogowych zużyto wszystkie sorbenty. 

 W celu utrzymania gotowości operacyjno-technicznej podległych jednostek OSP 

naprawiono uszkodzony sprzęt i zakupiono zużyte środki (sorbent i środki pianotwórcze). 

Wszystkie jednostki z terenu gminy wyposażone są w podstawowy sprzęt do akcji 

ratowniczych. W celu wzmocnienia służb ratowniczych Gminy Rzepin w roku 2017 zakupiono 

dla OSP w Kowalowie średni samochód ratowniczo - gaśniczego MAN TGM 13.290 4x4 BL. 

Pojazd został zakupiony w ramach projektu pn. „Tworzenie systemu ratownictwa i ochrony 

przed pożarami, powodziami i innymi zagrożeniami poprzez doposażenie OSP w samochody 

ratowniczo - gaśnicze i specjalistyczny sprzęt ratowniczy". Beneficjentem projektu był 

Oddział Wojewódzki Związku Ochotniczych Straży Pożarnych RP Województwa Lubuskiego 

w Zielonej Górze, natomiast partnerem w projekcie była Gmina Rzepin. Zakup był 

współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach 

Lubuskiego Regionalnego Programu Operacyjnego 2014-2020. Wartość pojazdu to                        

694.950,00 zł. Gmina Rzepin przeznaczyła na ten cel ze środków własnych kwotę 150.000,00 

zł. Pomimo zakupu nowego samochodu ratowniczo-gaśniczego to nie wszystkie jednostki 
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posiadają odpowiednio sprawne technicznie samochody gaśnicze w najtrudniejszej sytuacji są 

jednostki z OSP w Lubiechni Wielkiej i OSP w Sułowie. 

Najlepiej wyposażoną jednostką w sprzęt i odzież jest OSP Rzepin włączona od 1995 r. do 

Krajowego Systemu Ratowniczo – Gaśniczego. 

 W okresie sprawozdawczym na terenie gminy zanotowano - 279 zdarzeń, w tym 151 

pożarów, 120 miejscowych zagrożeń i 8 fałszywych alarmów.  

Największą przyczyną powstawania miejscowych zagrożeń byty : 

- wady i niewłaściwa eksploatacja urządzeń elektrycznych i ogrzewczo kominowych, 

- niezachowanie zasad bezpieczeństwa ruchu środków transportu, 

- nietypowe zachowanie się zwierząt, owadów stwarzające zagrożenie, 

- huragany, silne wiatry, intensywne opady deszczu podczas gwałtownych burz. 

Przy okazji omawiania pożarów i miejscowych zagrożeń warto zwrócić uwagę na szybkie 

reagowanie miejscowych jednostek, co widoczne było przy wielu pożarach i zdarzeniach. 

Ciągła gotowość strażaków gwarantuje szybkie i skuteczne przeprowadzenie akcji ratowniczo-

gaśniczych czas wejścia jednostek do działań jest krótszy od czasu przewidzianego 

regulaminem.                                                                                                          

 Wyposażenie jednostek OSP z terenu gminy stanowią następujące samochody 

pożarnicze:                                                                                                                                                                                      

- Jednostka OSP w Rzepinie posiada samochód marki Star, Mercedes oraz Mitsubishi Canter.                                                                                                                                                                                          

- Jednostka OSP w Kowalowie posiada samochód marki Jelcz oraz Man.                                                 

- Jednostka OSP w Lubiechni Wielkiej  i w Sułowie posiada samochód marki Magirus.          

- Nadleśnictwo Rzepin posiada samochód marki Mercedes Atego, Nissan Navara.

 Należy zwrócić uwagę na fakt, że większa część samochodów będących na 

wyposażeniu charakteryzuje się dużym stopniem wyeksploatowania. Prowadzone w ciągu 

ostatnich lat naprawy i remonty pochłonęły sporą część środków budżetowych. Konieczna jest 

sukcesywna wymiana wyeksploatowanych i awaryjnych samochodów gaśniczych, szczególnie 

w grupie samochodów średnich. Wszystkie jednostki posiadają normatywne wyposażenie w 

armaturę wodną oraz indywidualne wyposażenie strażaka. W najbliższym czasie należy 

dokonać wymiany części ubrań USP, które uległy zniszczeniu w okresie użytkowania. 

 Ponadto jednostki z OSP w: Rzepinie, Kowalowie, Lubiechni Wielkiej oraz w Sułowie 

włączono w system wspomagania decyzji SWD - ST oraz system Multiinfo. Za konserwację i 

utrzymanie sprzętu w gotowości technicznej odpowiedzialni są etatowi kierowcy-mechanicy. 

W zakresie czynności kierowców jest między innymi: obsługa codzienna samochodów                   

i sprzętu silnikowego, konserwacja i właściwe utrzymanie sprzętu technicznego i armatury                 
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wodnej, utrzymanie ładu i porządku w boksach garażowych i zapleczach                       

technicznych, udział w akcjach ratowniczo-gaśniczych, ćwiczeniach i manewrach.                                                                                                                          

  Należy zwrócić uwagę na fakt, że na przekroju ostatnich lat nastąpiła poprawa stanu 

technicznego obiektów remiz. Pomimo podejmowanych wysiłków, nie jest możliwe pełne 

dostosowanie obiektów do stawianych przepisami wymogów. Remizy w Lubiechni Wielkiej i 

Sułowie nie spełniają warunków stawianych w Rozporządzeniu Ministra Spraw Wewnętrznych 

i Administracji z dnia 17 listopada 1997r. w sprawie szczegółowych warunków bezpieczeństwa 

i higieny służb strażaków oraz zakresu ich obowiązywania w stosunku do innych osób 

biorących udział w akcjach ratowniczych, ćwiczeniach lub szkoleniu. Przeszkodę stanowi 

głównie konstrukcja budowlana obiektów strażnic. Zmiana warunków budowlanych wymaga 

dużych nakładów finansowych. Celowym jest przeznaczenie środków finansowych na dalsza 

poprawę infrastruktury technicznej strażnic, w tym zapewnienia ogrzewania w części, w której 

przetrzymywany jest sprzęt silnikowy i ratowniczy, tak aby był on zabezpieczony w warunkach 

zapewniających 100% sprawność i dyspozycyjność w ciągu całego roku.  W bieżącym roku 

członkowie OSP z terenu gminy będą kierowani na kursy szeregowców i dowódców OSP 

organizowane w oparciu o program szkolenia członków OSP organizowanych przez 

Powiatową Straż Pożarną w Słubicach. Niezależnie od kursów organizowanych przez PSP w 

Słubicach w jednostkach prowadzone jest przez naczelników szkolenie podstawowe.         

 W myśl obowiązującego Rozporządzenia Ministra Spraw Wewnętrznych i 

Administracji z dnia 17 listopada 1997 r. w sprawie szczegółowych warunków bezpieczeństwa 

i higieny służby strażaków oraz zakresu ich obowiązywania w stosunku do innych osób 

biorących udział w akcjach ratowniczych, ćwiczeniach lub szkoleniu w dalszym ciągu duża 

część członków czynnych OSP nie posiada właściwych kwalifikacji uprawniających do udziału 

w akcjach ratowniczo-gaśniczych i ćwiczeniach. Brak uregulowań prawnych oraz określenia 

statusu strażaka ochotnika powoduje zanik napływu nowych członków do jednostek oraz 

poważne ograniczenia możliwości kierowania druhów na kursy szkoleniowe.  

 Współpraca z KP PSP polegała w głównej mierze na koordynowaniu działań w zakresie 

utrzymania gotowości operacyjno-technicznej w podległych OSP, podnoszenia poziomu 

wyszkolenia członków czynnych oraz współdziałania i koordynacji działań interwencyjnych 

podejmowanych przez jednostki straży pożarnej na terenie gminy. 

 Kończąc sprawozdanie szczególnie pragnę podziękować druhom strażakom za ich 

ochotniczą działalność i zaangażowanie, władzą gminy za duże wsparcie na każdym 

odcinku naszej działalności. Komendzie Państwowej Straży Pożarnej w Słubicach, 
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Zarządowi Gminnemu ZOSP oraz wszystkim, którzy w jakikolwiek sposób byli mi pomocni 

w wykonywaniu moich obowiązków. 

 

 

Pkt 6. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2017. Ocena 

zasobów Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

 Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Rzepinie przedstawił 

Dyrektor OPS w Rzepinie Pan Sławomir Karatysz informując, że zadaniem i celem Pomocy 

Społecznej jest wspieranie osób i rodzin w zaspokajaniu ich niezbędnych potrzeb życiowych w 

sytuacjach, w których wymagana jest ta pomoc a osoby te nie są w stanie same tego dokonać i  

wykonać. Pomaga w tym 14 osób zatrudnionych w OPS w Rzepinie w tym 5 osób, które są 

Pracownikami Socjalnymi i wykonują swoją pracę w terenie, jak również w siedzibie OPS w 

Rzepinie. Zatrudnionych jest również 2 inspektorów na stanowisku świadczeń rodzinnych i 

funduszu alimentacyjnego, oraz asystent rodziny. Ośrodek Pomocy Społecznej realizuje 

zadania związane z procedurą niebieskiej karty, są to procedury związane z przemocą w 

rodzinie. Realizacja świadczeń rodzinnych, funduszu alimentacyjnego jak również stypendiów 

szkolnych to część zadań realizowanych przez Ośrodek Pomocy Społecznej. OPS w Rzepinie 

prowadzi również Kartę Dużej Rodziny.  

 Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Pan Sławomir Karatysz wspomniał o istotnym 

instrumencie aktywizacji osób biernych zawodowo a korzystających ze świadczeń pomocy 

społecznej jakim jest Centrum Integracji Społecznej „Rozwój” w Rzepinie. 

Na zakończenie Dyrektor OPS w Rzepinie poinformował, że do końca kwietnia br. 

przedstawi dokument statystyczny jakim jest ocenę zasobów pomocy społecznej, która będzie 

do wglądu w biurze Rady Miejskiej w Rzepinie. 

 

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza Rzepina o pracy między sesjami. 

 

Burmistrz Sławomir Dudzis poinformował, że został rozstrzygnięty przetarg na 

rewitalizacje starego rynku w Rzepinie i w związku z tym odbyło się wiele spotkań z firmą, 

która wygrała przetarg. 

Burmistrz spotkał się z żołnierzami amerykańskimi współpracującymi z klasa 

wojskową w Zespole Szkół w Rzepinie. 
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Udział w spotkaniu z Proboszczem Parafii w Kowalowie z udziałem radnego Tomasza 

Przybyła i mieszkańca Kowalowa. Spotkanie dotyczyło wykorzystania pomieszczeń na terenie 

plebanii na klub seniora oraz izbę pamięci. 

Spotkanie w sprawie melioracji na terenie Lubiechni Wielkiej. 

Udział w spotkaniu z opiekunami podopiecznych Ośrodka Wsparcia w Rzepinie w 

sprawie ewentualnego przekazania Ośrodka  Wsparcia dla Gminy Rzepin. 

Burmistrz brał udział w uroczystościach Prezentacji Klubu Sportowego Steinpol Ilanka 

Rzepin. 

Uczestnictwo w drugiej edycji dyktanda o Pióro Burmistrza Rzepina zorganizowanego 

przez dyrekcję Zespołu Szkół w Rzepinie. 

Następnie Burmistrz Sławomir Dudzis uczestniczył w podpisaniu umowy na 

dofinansowanie kanalizacji, oczyszczalni ścieków w Kowalowie, kanalizacji na ulicy 

Kilińskiego w Rzepinie oraz na ulicach przyległych. Burmistrz poinformował, że Gmina 

Rzepin przeszła pomyślnie kolejny etap konkursu i otrzymała dofinansowanie na budowę 

kanalizacji w miejscowości Drzeńsko w kwocie 2 mln. 

Burmistrz prowadził rozmowy z dyrekcją i projektantami Polskich Kolei Państwowych 

w Poznaniu w sprawie przebudowy dworca PKP na terenie Rzepina. 

Uczestnictwo w konwencie Związku Gmin Województwa Lubuskiego w Karpaczu.  

Kolejnym spotkaniem było podpisanie umowy na rewitalizację starego rynku. 

Udział w spotkaniu dotyczącym przyszłości Powiatowego Ośrodka Wsparcia w 

Rzepinie ze Starosta Słubickim i radnymi Powiatu Słubickiego. 

Burmistrz uczestniczył w pożegnaniu pracowników odchodzących na emeryturę na 

którą to przeszła pani Maria Szewczyńska oraz pan Mirosław Moskalski. 

Udział w zebraniu wiejskim w Kowalowie, po którym odbyło się spotkanie z piłkarzami 

i działaczami klubu sportowego Zorza Kowalów. 

Uczestnictwo w spotkaniu Zarząd Miejsko-Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych 

w Rzepinie. 

Udział w zebraniu wiejskim w Serbowie. 

Spotkanie z prezesem Szpitala i przedstawicielami firmy Dino, które dotyczyło umów 

dzierżawy na pomieszczenia w nowopowstałym budynku „Dino”. 

Uczestnictwo w naradzie koordynacyjnej dotyczącej ochrony przeciwpożarowej w 

Nadleśnictwie Rzepin oraz sprawy bieżące.  

Radny Waldemar Rycerz poruszył temat związany z rewitalizacją starego rynku a 

mianowicie czy ulice starego miasta zostaną wyłączone z ruchu. 
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Burmistrz Sławomir Dudzis poinformował, że ulice będą zamknięte, objazdy będą 

bocznymi ulicami, a cała zmiana organizacji ruchu dostępna jest do wglądu u pani Elżbiety 

Pych Kierownik Referatu Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej i Drogownictwa. 

Radny Jarosław Dudzis nawiązał do tematu przejęcia Powiatowego Ośrodka Wsparcia, 

pytając czy rzepińscy radni Powiatu Słubickiego sprzeciwiają się przekazaniu Ośrodka dla 

Gminy Rzepin? 

Burmistrz Sławomir Dudzis odpowiadając na powyższe poinformował, że rozmowy 

dalej trwają i ma nadzieję, że sprawa zakończona zostanie pozytywnie. 

 

Pkt 8. Podjęcie uchwał w sprawie. 

 

Pkt 8.1. zmiany uchwały budżetowej. 

 

„Za” podjęciem uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej głosowało 12 

radnych, radna Agnieszka Wodara „wstrzymała” się od głosu.  

 

Pkt 8.2. podziału miasta i gminy Rzepin na stałe okręgi wyborcze oraz ustalenia ich 

granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

 

 Pani Halina Kuźmińska Sekretarz Gminy poinformowała, że uchwała został 

przygotowana w związku z nowelizacją Kodeksu wyborczego jak również ustawą o zmianie 

niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, 

funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych. W ww. uchwale zostały 

dopisane nowoutworzone ulice: Ignacego Jana Paderewskiego, Władysława Reymonta i 

Czesława Miłosza. 

 

„Za” podjęciem uchwały w sprawie podziału miasta i gminy Rzepin na stałe okręgi 

wyborcze oraz ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym głosowało 13 radnych jednogłośnie. 

 

Pkt 8.3. podziału miasta i gminy Rzepin na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
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„Za” podjęciem uchwały w sprawie podziału miasta i gminy Rzepin na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych 

głosowało 13 radnych jednogłośnie. 

 

Pkt 8.4. ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na 

rok 2018 oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez 

szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli. 

 

 Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Rzepinie Pan Stefan 

Krawczyk poinformował, że zgodnie z art. 70a ustawy Karta nauczyciela istnieje obowiązek 

corocznego opracowania planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli i 

maksymalnej kwoty dofinansowania. Kwota została ustalona na 2.000,00 zł maksymalnie nie 

więcej jednak niż 80 % kosztów kształcenia w szkole wyższej. 

 

„Za” podjęciem uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli na rok 2018 oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 

kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli głosowało 13 

radnych jednogłośnie. 

 

Pkt 8.5. pozostawienia bez rozpoznania skargi na działalność Burmistrza Rzepina. 

  

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Dariusz Wąsowicz poinformował, że Komisja 

Rewizyjna zgodnie ze stanowiskiem radcy prawnego, informuje Radę że warunki formalne 

jakie powinna spełniać skarga w rozumieniu art. 227 k.p.a., określa Rozporządzenie Rady 

Ministrów z 8 stycznia 2002r. w sprawie organizacji przyjmowania i rozpatrywania skarg i 

wniosków. Zgodnie z § 8 ust. 1 ww. rozporządzenia skargi niezawierające imienia, nazwiska 

oraz adresu wnoszącego skargę, pozostawia się bez rozpoznania. Skutek w postaci 

pozostawienia skargi bez rozpoznania wynika z mocy prawa a rozstrzygnięcie podejmowane 

przez Radę Miejską w Rzepinie w tej kwestii stwierdza tę okoliczność. 

 

„Za” podjęciem uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania skargi na 

działalność Burmistrza Rzepina głosowało 13 radnych jednogłośnie. 
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Pkt 8.6. zaciągnięcia długoterminowego kredytu. 

 

 Pani Skarbnik Małgorzata Barwińska poinformowała, że uchwała zakłada zaciągnięcie 

długoterminowego kredytu w roku 2018 w wysokości 15.000.000,00 zł na sfinansowanie  

planowanego deficytu budżetu Gminy Rzepin w związku z zaplanowanymi zadaniami 

inwestycyjnymi na rok 2018. 

 

„Za” podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu głosowało 

12 radnych, radna Agnieszka Wodara „wstrzymała” się od głosu.  

 

Pkt 9. Interpelacje, wnioski, zapytania i  sprawy różne. 

 

           Radny Waldemar Rycerz podjął temat związany z remontem przejazdów kolejowych w 

miejscowości Kowalów, radny tłumaczył, że mieszkańcy Kowalowa mają problem z 

przedostaniem się na drugą stronę wsi, którą dzielą przejazdy kolejowe. 

           Radna Agnieszka Wodara korzystając z obecności Pana Prezesa ZAMK sp. z o.o. w 

Rzepinie poprosiła o odpowiedź na pytanie, czy zostały wszczęte egzekucje dotyczące 

mieszkań zajętych ale nie zamieszkałych. 

            Radna Agnieszka Wodara zwróciła się do Burmistrza z prośbą o zaangażowanie 

pracowników do wyczyszczenia tablic ogłoszeń, radna poruszyła również temat związany z 

korektą drzew, zwróciła uwagę na mało widocznym kierunkowskaz do miejscowości 

Starościn oraz nawiązała do tematu Ambasadora Rzepina informując, że może zaproponować 

kandydatów do otrzymania tej nagrody. Radna Agnieszka Wodara podniosła temat związany 

z nowym terenem przeznaczonym na cmentarz w Rzepinie. 

           Radny Stanisław Zieliński zadał pytanie dotyczące planowanego terminu zakończenia 

rewitalizacji starego rynku, oraz poprosił o harmonogram pracy zamiatarki. 

           Radny Waldemar Rycerz zgłosił problem dzikiej zwierzyny, która zadomowiła się na 

terenach ogrodów działkowych. 

           Dyrektor Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Pan Stefan Krawczyk nawiązał do 

tematu przejazdów kolejowych w Kowalowie informując, że w związku z przebudową 

przejazdów w Kowalowie, Gmina Rzepin będzie musiała ponieść koszty związane z 

dodatkowymi opłatami za przewozy uczniów do szkoły. Zdaniem Dyrektora ZEAS nie 

zostały uwzględnione potrzeby szkoły jak również uczniów dojeżdżających do szkół. 
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        Radny Tomasz Przybył zgadza się z przedmówcami i dodaje, że w związku z 

zamknięciem przejazdów kolejowych znajdujących się w Kowalowie nie da się 

funkcjonować. Utrudniony dojazd jest nie tylko dla szkół ale również dla mieszkańców, 

rolników  i przedsiębiorców, w związku z czym jeden mieszkaniec Kowalowa zaproponował 

aby przejąć cześć gruntu na drogę od Agencji Rynku Rolnego od strony  ulicy Słubickiej do 

ulicy Starkowskiej. Radny Tomasz Przybył zwrócił również uwagę na brak kładki po której 

mogłyby przechodzić starsze osoby udające się po zakupy.  

       Radny Waldemar Rycerz poruszył problem, który dotyczy składowania śmieci na terenie 

przy obwodnicy miasta przy ogrodach działkowych 

 

Pkt 10. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje, wnioski, zapytania i sprawy różne.   

 

       Pan Ryszard Boberski Prezes ZAMK sp. z o.o. w Repinie udzielił odpowiedzi w sprawie 

dotyczącej lokali mieszkalnych informując, że w chwili obecnej czekamy na upływ terminu 

wypowiedzenia dwóch adresów, dwa lokale są remontowane trzy lokale są zasiedlone w chwili 

obecnej a dwa czekają na zasiedlenie, natomiast pozostałe są do dyspozycji gminy. 

 Burmistrz Sławomir Dudzis odnosząc się do tematu związanego z przebudową 

przejazdów kolejowych poinformował, że objazdy były ustalane z zarządcą drogi a w tym 

przypadku jest to Zarząd Dróg Powiatowych, który wskazał takie dalekie i uciążliwe dla 

mieszkańców objazdy. Gmina Rzepin aby zmniejszyć uciążliwości wiązane z dojazdami 

prowadziła rozmowy z dwoma właścicielami obszaru znajdującego się  pomiędzy przejazdami 

o udostepnienie terenu na przejazd ale jeden z właścicieli nie wyraził zgody. W związku z tym 

będzie udostępniona droga polna która zostanie utwardzona  na potrzeby mieszkańców, jest to 

droga ze Starkowa do Sułowa. 

 Odpowiadając na kolejne pytania związane z tablicami informacyjnymi Burmistrz 

poinformował, że zabezpieczone są środki w budżecie gminnym na wymianę starych tablic 

ogłoszeń. 

 Natomiast jeśli chodzi o korektę drzew to realizowana jest systematycznie, a jeżeli ktoś 

ma indywidualne potrzeby to należy zgłosić Pani Kierownik Elżbiecie Pych. 

  Na kolejne pytanie dotyczące Ambasadora Rzepina Pan Burmistrz odpowiedział, że 

należało przystopować a żeby nie zdewaluować tej nagrody. Zdaniem Burmistrza Sławomira 

Dudzisa nagroda ta powinna być wręczana osobom bardzo zasłużonym, i powinna być 

wręczana raz na 3-4 lata. 
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 Burmistrz Sławomir Dudzis poinformował, że w studium uwarunkowań przestrzennych 

działka, na której planowany jest cmentarz przeznaczona jest w tym celu, natomiast jeśli są inne 

propozycje na lokalizację cmentarza to Burmistrz zaprasza do ich składania. 

Radna Agnieszka Wodara w imieniu mieszkańców zaproponowała teren w stronę Ośna 

gdzie znajduje się składowisko krzewów i liści. 

Planowany termin zakończenia rewitalizacji wynikający z umowy, to 15 październik 

2018r., a przybliżona kwota przeznaczona na rewitalizacje to około 10 mln, natomiast jeśli 

chodzi o harmonogram pracy zamiatarki to zamiatarka zamiata co dwa tygodnie, jeśli tylko 

warunki atmosferyczne na to pozwalają, poinformował Burmistrz Sławomir Dudzis.  

Na temat dzikiej zwierzyny która pojawia się w mieście wypowiedział się Komendant 

Komisariatu Policji w Rzepinie informując, że był na szkoleniu na którym poruszony był ten 

pojawiającej się dzikiej zwierzyny w mieście. Odpowiedź wykładowcy z Ministerstwa 

Rolnictwa była taka, że dzik pochodzi z lasu, lasy są własnością Państwa i znajdująca się w 

nim zwierzyna również. Jeśli zwierzyna ta wychodzi z lasu to jej odłowu powinny dokonać 

Nadleśnictwa i wywozić odłowioną zwierzynę do lasu. 

Odpowiadając na zgłoszony problem dotyczący śmieci, Burmistrz powiedział, że 

regularnie kilka razy w roku zbierane są śmieci z terenu Rzepina. 

 

Pkt 11. Zamknięcie sesji.         

    

Wobec zrealizowania tematów obrad Wiceprzewodniczący Rady Pan Andrzej Pych o 

godzinie 15:10 zamknął XLII zwyczajną sesję Rady Miejskiej w Rzepinie.  

 

 

Protokołowała:                 Przewodniczył: 

Bernadetta Wąsowicz                                                  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

                (-) Andrzej Pych 


